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Interview met Jacques F. Poos: de trojka van de Europese Unie (Sanem, 16 april 2004)

[Etienne Deschamps] Het wisselende voorzitterschap roept onvermijdelijk de kwestie op van de trojka, die 

geen echte instelling is, en die heel slecht gekend is bij het brede publiek. Kunt u ons wat vertellen over deze 

trojka, wat ze is, hoe ze werkt en tot welke resultaten ze kan leiden?

[Jacques F. Poos] Eerst moet je uitleggen wat dat is, de trojka. Dat was toen het zittend voorzitterschap met 

eraan toegevoegd de uittredende voorzitter en de toekomstige voorzitter. De trojka werd vaak gebruikt, en ik 

heb in die hoedanigheid deelgenomen aan vele missies in vele delen van de wereld, vaak in het Nabije 

Oosten, om een gemeenschappelijk standpunt uiteen te zetten dat vooraf vastgelegd was. Ik herinner me de 

trojka die we gedaan hebben in ex-Joegoslavië om er ons beleid uit te leggen. We kwamen in alle 

republieken die nu onafhankelijk zijn, maar die toen federale delen van ex-Joegoslavië waren, om hen te 

zeggen: “Luister, jullie zullen jullie emancipatie krijgen die tot onafhankelijkheid zal leiden, maar doe dat 

allemaal volgens de regels, doe dat door te onderhandelen, en neem jullie tijd. Wij zullen jullie politiek, 

financieel en economisch bijstaan.” Wij waren daar aangekomen in een Joegoslavische federatie in volle 

ontbinding en zij zagen dat niet op die manier. Het waren onverbeterlijke nationalisten die hun deel van het 

vroegere Joegoslavische rijk wilden uitsnijden. Dat is dus een voorbeeld. De trojka trekt naar een land om er 

een gemeenschappelijk standpunt uit te leggen en om te pogen een conflict te vermijden. En dat heeft 

gewerkt. Ik heb daar geen slechte ervaring gehad met de trojka. Ik was ook vaak de adjunct van een andere 

minister, als intredend of uittredend voorzitter. We waren in het Nabije Oosten, we legden ons standpunt 

goed uit; het was een oud standpunt dat terugging tot de tijd toen Gaston Thorn nog minister van 

Buitenlandse zaken was van Luxemburg. Het standpunt van Venetië, dat gaat over de erkenning van Israël 

door alle Arabische landen en de oprichting van een Palestijnse staat en de terugkeer naar de grenzen van 

1967, dat was het standpunt van Europa en dat is het nog altijd. We kunnen dus niet zeggen dat we met alle 

winden waaiden. Nee, wij hebben een standpunt dat coherent is en dat gebaseerd is op internationaal recht, 

op resoluties van de Verenigde Naties.

[Etienne Deschamps] Ik veronderstel dat het eventuele slagen of het mislukken van een trojka in dat soort 

gevallen ook afhangt van de persoonlijke relaties, van connecties tussen kanselarijen van de drie betrokken 

landen? Hoe verlopen de zaken op dat vlak van dag tot dag tussen de betrokken partners?

[Jacques F. Poos] Een trojka wordt op administratief vlak altijd goed voorbereid door de politieke leiders 

van de landen die er deel van uitmaken en door de Commissie, die overigens deelneemt aan alle trojka’s. 

Vooraf bepaalt men gezamenlijk wat men gaat zeggen, welke tekst men gaat overhandigen, wat men gaat 

zeggen tegen deze of gene. Dat kan verschillen. In ex-Joegoslavië was het niet hetzelfde wanneer we 

praatten met Milosevic, Tudjman of Izetbegovic. De basis was dezelfde, maar tegen de ene zeiden we : 

“Luister, je moet opletten, anders volgen er sancties.” En tegen de andere zeiden we : “Kalmeer een beetje, 

we hebben hetzelfde doel als jij, maar je kunt niet onmiddellijk alles krijgen.” We moesten de verpakking 

een beetje aanpassen.

[Etienne Deschamps] En verliep alles toen vlot tussen de drie van de trojka ? Was alles vooraf goed 

afgesproken?

[Jacques F. Poos] Ja, we verdeelden het werk onder elkaar. We zeiden : “Jij werpt die kwestie op en jij…” 

Het liep allemaal gesmeerd, het trojka-proces.

[Etienne Deschamps] Geen sprake van improvisatie?

[Jacques F. Poos] Er is altijd een beetje improvisatie. Dat hangt af van de reactie van de gesprekspartner. Ik 

herinner me dat we Milosevic echt in de hoek hadden geduwd met zijn droom van een groot Servië. We 

zeiden: “Maar luister, dat gaat niet.”

[Etienne Deschamps] En had u toen, in dat soort omstandigheden, de indruk dat uw gesprekspartners de 

trojka werkelijk ernstig namen?
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[Jacques F. Poos] Ze hebben ons beleefd ontvangen, zelfs Milosevic, over wie ik het net had. Ze hebben 

altijd beleefd geluisterd, maar de volgende dag, zodra we weg waren, gingen ze verder hun gewone 

gangetje. Misschien niet honderd procent, maar hun basisfilosofie was niet veranderd.


